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Abstract

        
The reduced speech activity of depressed patients is a consistent finding in many systematic studies. However, this and other nonverbal parameters have seldom been investigated in psychopharmacological studies. In this double-blind study, 21 retarded depressed patients were treated with amitriptyline or pirlindol over a four-week period. The speech behavior of the patients was analyzed by computer techniques, and the drug-induced changes in these variables were compared with the psychopathological effects of the treatment.


      
        
Zusammenfassung

        
Durch eine Reihe systematischer Studien konnte belegt werden, daß depressive Patienten eine reduzierte Sprechaktivität aufweisen. Diese und andere nonverbale Parameter haben bisher kaum Eingang in psychopharmakologische Untersuchungen gefunden. In der vorliegenden Doppel-Blindstudie wurden 21 gehemmt-depressive Patienten über 4 Wochen mit Amitriptylin oder Pirlindol behandelt. Das Sprechverhalten der Patienten wurde computergestützt untersucht. Die Änderung des Sprechverhaltens der Patienten wurde mit den psychopathologischen Effekten der Behandlung verglichen.
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